

December 2015 / décembre 2015

Message from the Editors

Welcome to the ninth issue of the *ADR Perspectives* newsletter.

After playing a key role as founding Co-Editor of the newsletter and leading the mediation stream for the first eight issues, Anne Grant has decided to pass the torch. On behalf of the entire Editorial Board and the ADR Institute of Canada, Inc., thank you, Anne, for your hard work and contribution to the newsletter.

Ron Pizzo has assumed the Co-Editor role for the mediation stream. Ron is a mediator, negotiator and litigator who hails from Halifax, and who is known for his ability to think creatively in resolving disputes. The Editorial Board welcomes Ron, and is looking forward to the addition of his background and experience.

This issue features articles from arbitrators, arbitral counsel, and an arbitral clause draftsman, from Vancouver, Calgary, and Toronto. Stephen Antle, C.Arb explains dispute prevention audits, when to use them, and how they can add value. Norm Emblem and Barbara Capes provide a review of the NFL's most recent scandal, to illustrate the balancing that courts should undertake between deference to arbitral decisions versus the need to ensure fairness and due process. Mark Gerlitz, J.D., M.B.A. highlights from his experience how to address some of the key potential pitfalls in drafting arbitral clauses. William G. Horton C.Arb, FCI Arb suggests a number of innovative options to overcome the sometimes troublesome hurdle of appointing the arbitral tribunal.

As always, if you are interested in submitting an article of 500 to 900 words on an emerging or key topic of interest to the ADR user community, we look forward to receiving your submission.

In the meantime, happy reading.

[Bryan C. Duguid Q.C., FCI Arb](#) and
[Ronald E. Pizzo, LL.B.](#)

Message des rédacteurs

Bienvenue à la neuvième édition du bulletin Perspectives PRD.

Après avoir joué un rôle déterminant comme corédactrice en chef du bulletin et dirigé le volet de la médiation pour les huit premiers numéros, Anne Grant a décidé de passer le flambeau. Au nom du comité de rédaction et de l'Institut d'arbitrage et de médiation du Canada, nous te remercions, Anne, de ton travail impressionnant et de ta contribution au bulletin.

Ron Pizzo a codirigé le volet de la médiation. Originaire de Halifax, Ron est médiateur, négociateur et avocat. Il est reconnu pour sa créativité dans la résolution des différends. Le comité de rédaction souhaite la bienvenue à Ron, et se réjouit à l'avance de l'apport de sa formation et de son expérience.

Ce numéro contient des articles d'arbitres, d'un avocat d'arbitrage et d'un rédacteur de clause d'arbitrage, de Vancouver, Calgary et Toronto. Stephen Antle, Arb.A, explique ce que sont les audits de prévention des différends, quand les utiliser et leurs avantages. Norm Emblem et Barbara Capes analysent le plus récent scandale de la NFL pour illustrer l'équilibre que les tribunaux doivent atteindre

entre la déférence à l'égard des décisions arbitrales et la recherche de l'équité et de l'application régulière de la loi. Mark Gerlitz, J.D., M.B.A., montre, à partir de son expérience, comment surmonter les principales embûches de la rédaction de clauses d'arbitrage. William G. Horton, Arb.A, FCI Arb, suggère plusieurs options novatrices pour triompher de l'obstacle, parfois pénible, que représente la constitution du tribunal d'arbitrage.

Comme toujours, nous serions très heureux de recevoir de vous un article de 500 à 900 mots sur un sujet important ou nouveau qui intéresse la collectivité des utilisateurs de processus alternatifs de règlement des différends.

Entre-temps, bonne lecture!

[Bryan C. Duguid c.r., FCI Arb](#) et
[Ronald E. Pizzo, LL.B.](#)